
PROTOKÓŁ Nr XI/2015 
z przebiegu XI Sesji Rady Gminy Jaraczewo 

odbytego w dniu 30 października 2015 r. w godz. od 10.00 do 13.39 
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Jaraczewo 

 
W obradach uczestniczyli: 
 

− radni Rady Gminy Jaraczewo    - zg. z załączoną listą obecności 
− Wójt Gminy       - Dariusz Strugała 
− Zastępca Wójta Gminy     - Stanisław Andrzejczak 
− Skarbnik Gminy      - Zofia Jankowska 
− radny Rady Powiatu     - Teodor Grobelny 
− radca prawny       - Marianna Frąckowiak 
− sołtysi Gminy Jaraczewo    - zg. z załączoną listą obecności 
− kierownicy referatów i jednostek organizacyjnych - zg. z załączoną listą obecności 
− Kierownik Rewiru Dzielnicowych Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie – Karol Bera 
− Dziennikarz Gazety Jarocińskiej    - Sebastian Matyszczak  

 
Dyrektorzy placówek oświatowych: 

− Dyrektor Szkoły podstawowej w Górze   - Elżbieta Kasprzak 
− Dyrektor Szkoły Podstawowej w Noskowie   - Ewa Kardach 
− Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wojciechowie   - Zbigniew Jarus 
− Dyrektor Zespołu Szkół w Rusku     - Sławomir Podeszwa  
− Dyrektor Zespołu Szkół w Jaraczewie    - Jarosław Podkówka  

 
Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad X Sesji Rady Gminy. 
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na X Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2015 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo 

na lata 2015 – 2022. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie Gminy Jaraczewo. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów. 
12. Raport o stanie oświaty w Gminie Jaraczewo za rok szkolny 2014/2015. 
13. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych. 
14. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 
15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
16. Wolne głosy. 
17. Wnioski. 
18. Zakończenie sesji. 

 
 
 
 
 



 1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
 Zgodnie z § 32 pkt 1 Statutu Gminy Jaraczewo obrady XI Sesji Rady Gminy Jaraczewo 
otworzył Przewodniczący Rady Roman Skrzypczak. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 14 
radnych, co stanowi kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał (nieobecność 
radnego Mariana Grześkowiaka jest usprawiedliwiona). 
Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady. 
 Przed przystąpieniem do punktu 2 Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
proponowanego porządku obrad, który radni otrzymali z zawiadomieniem o sesji lub wnioski o 
zmianę tego porządku. 
Do proponowanego porządku obrad radni nie wnieśli żadnych uwag, natomiast Wójt Gminy 
wnioskował o zmianę poprzez wprowadzenie dodatkowego punktu 11a w brzmieniu „11a. Podjęcie 
uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych” 
Wprowadzenie tego punkt Wójt uzasadnia  tym, iż kwestia ta została omówiona dzień wcześniej na 
posiedzeniu połączonych Komisji Rady Gminy, lecz formalnie nie ma jej w proponowanym 
porządku obrad. 
 Wobec braku uwag Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad wnioskiem złożonym przez 
Wójta Gminy.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu 
brało udział 14 radnych (obecnych na sesji) i 14 radnych głosowało „za” przyjęciem wniosku.  
 
2.Przyjęcie protokołu z obrad X Sesji Rady Gminy. 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że radni przed sesją mieli możliwość zapoznania się z 
protokołem  i zwrócił się do Sekretarza Rady o wypowiedź do sporządzonego protokołu.  
Sekretarz Rady  Joanna Koźlik poinformowała, że po zapoznaniu się z protokołem z obrad X sesji 
odbytej w dniu 17 września 2015 r. nie wnosi uwag. Radni również nie wnieśli uwag.  
 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 14 radnych i 14 
radnych głosowało „za”  przyjęciem protokołu- bez czytania. 
  
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na X Sesji Rady Gminy. 
 
 Na prośbę Przewodniczącego Rady, sprawozdanie z realizacji uchwał ( stanowiące załącznik 
do niniejszego protokołu ) podjętych na X sesji  w dniu 17 września 2015 r. złożył Zastępca Wójta 
– Stanisław  Andrzejczak. 
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie na przyjęte. 
 
4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
 Na prośbę Przewodniczącego Rady, sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym            
(stanowiące załącznik do niniejszego protokołu ) złożył Wójt Dariusz Strugała. 
 Wójt Dariusz Strugała złożył szersze wyjaśnienia dotyczące wyboru firmy odbierającej z 
terenu naszej Gminy odpadów. Poinformował, że zapadła decyzja o przetargu, którego 
rozstrzygnięcie będzie obowiązywało przez 4 lata. Ta sytuacja pozwoli na uporządkowanie polityki 
śmieciowej w naszej Gminie, a także na oszczędności, ponieważ w przypadku umów 
obowiązujących przez rok możemy narazić się na systematyczny wzrost cen za usługę. 
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie na przyjęte. 
 Wójt Dariusz Strugała wyjaśnił również na czym polega problem z wykonaniem dalszych 
etapów prac budowlanych i remontowych na świetlicy wiejskiej w Brzostowie i strzelnicy w 
Jaraczewie. W obecnej sytuacji firmy remontowo-budowlane mają tyle pracy, że nie zależy im na 



walce o klienta. Powoduje to sytuację, w której do przetargu nie zgłasza się nikt chętny, lub jedna 
bądź dwie firmy, które stawiają warunki finansowe znacznie przekraczające nasze możliwości. W 
związku z tym podjęto decyzję, o nie ogłaszaniu już kolejnych przetargów w tym roku,  aby 
wzmocnić swoją pozycję poprzez ogłoszenie na wiosnę jednego dużego konkursu, w którym znajdą 
się pracę planowane na jesień bieżącego roku i wiosnę roku 2016. Pozwoli to na stanie się 
poważniejszym partnerem, bardziej atrakcyjnym dla potencjalnych wykonawców.   
 
5.Interpelacje i zapytania radnych. 
 
 Radny Tomasz Twardowski odczytał złożoną na piśmie interpelacje w imieniu nieobecnego 
radnego Mariana Grześkowiaka. Interpelacja dotyczy zlikwidowania nieprawidłowości powstałych 
przy wymianie nawierzchni na ulicy Huby w Goli. Pismo zostało przekazane Przewodniczącemu 
Rady.  
 Radny Zbigniew Nowak zwrócił się z prośbą o interwencję w sprawie niedawno położonej 
nowej nawierzchni na drodze w Parzęczewie. Wykonawca swoją pracę wykonał nierzetelnie co 
spowodowało, że nawierzchnia pęka i wyrastają z niej rośliny.  
 Wójt Strugała zwrócił uwagę że to rośliny nawierzchniowe, wyrastające na piasku, który 
naniesie wiatr. Ale zapewnił również, że przyjedzie skontrolować tę drogę inspektor. 
Radny Nowak zwrócił się również z pytaniem do Pana Wiesława Kostórkiewicza  kiedy zostaną 
ustawione znaki pionowe przed łukiem na drodze w Parzęczewie. 
 Radny Edmund Kowalczyk poprosił o odpowiedź na pytanie, czy zawierając umowę na 4 
lata z firmą odbierającą  śmieci, będzie miała ona możliwość podniesienia ceny w trakcie trwania 
umowy, np. z powodu podwyżki cen paliwa. 
Drugie pytanie radnego Kowalczyka było adresowane do radnego powiatowego Teodora 
Grobelnego i dotyczyło postawienia na nowo, przewróconego znaku zakazu postoju pod liniami 
wysokiego napięcia. 
Zastępca Wójta Stanisław Andrzejczak wyjaśnił, że nie będzie możliwości zmiany cen za wywóz 
śmieci w trakcie trwania umowy. 
 Radny Sławomir Gruchała zwrócił się do Zastępcy Wójta Stanisława Andrzejczaka z 
pytaniem czy będzie w tym roku jeszcze możliwość oczyszczenia rowów przy drodze pomiędzy 
Ruskiem a Strzyżewkiem. 
 
6.Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2015 rok. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały był analizowany na 
posiedzeniu (połączonych) Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych 
komisji  o stanowisko w imieniu Komisji. 
 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
poinformował, że projekt niniejszej uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji  
w dniu 29 października br. i po analizie zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty,. Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że zmiany w 
budżecie gminy Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 29 października br. i przedłożony 
projekt tej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że zmiany w budżecie gminy uwzględnione w 
projekcie tej uchwały Komisja  przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 29 października br. nie 
wnosząc uwag.  
 Wobec braku uwag Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej 
uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 14 radnych (obecnych 
na sesji) i 14 radnych głosowało „za: podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XI/58/2015 stanowi 
załącznik do niniejszego  protokołu. 
 



7.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Jaraczewo 
na lata 2015 – 2022. 
 
 Przewodniczący Rady informuje, że projekt niniejszej uchwały omawiany był na 
posiedzeniu (połączonych ) Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych 
komisji o stanowisko w imieniu Komisji.  
 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 29 października br. projekt powyższej uchwały 
po szczegółowej analizie zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 29 października br. nie wniosła uwag do proponowanych zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej i przedłożony projekt niniejszej uchwały został zaopiniowany jednogłośnie 
pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 29 
października br. nie wniosła uwag  do proponowanych zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
lata 2015- 2022. 
 Wobec braku uwag Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej 
uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 14 radnych i 14 
radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XI/59/2015 stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
   
8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
 
 Przewodniczący Rady informował, że projekt tej uchwały omawiany był na posiedzeniu 
(połączonych) Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych komisji o 
stanowisko w imieniu Komisji.  
 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
poinformował, że na posiedzeniu w dniu 29 października br. przedłożony projekt powyższej 
uchwały Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że po udzielonych 
wyjaśnieniach przez Skarbnika Gminy, Komisja na posiedzeniu w dniu 29 października br. 
przedłożony projekt niniejszej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że na posiedzeniu w dniu 29 października br. 
Komisja nie wniosła uwag do przedłożonego projektu niniejszej uchwały. 
 Wobec braku uwag Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem  powyższej 
uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu 
brało udział 14 radnych ( obecnych na sesji )  i 14 radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały. 
Uchwała Nr XI/60/2015 stanowi załącznik do niniejszego  protokołu.  
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 
 
 Przewodniczący Rady informował, że projekt tej uchwały również był analizowany na 
posiedzeniu (połączonych) Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych 
komisji o stanowisko w imieniu Komisji. 
 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 29 października br. po szczegółowej analizie 
przychyliła się do proponowanych przez Wójta stawek tego podatku i przedłożony projekt 
powyższej uchwały został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.  
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 29 października br. przedłożony projekt niniejszej uchwały zaopiniowała 



większością głosów pozytywnie ( przy jednym głosie wstrzymującym). 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 29 
października br,. Jednogłośnie przychyliła się do proponowanych stawek tego podatku. 
 Wobec braku uwag Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej 
uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział  14 radnych, 13 
radnych i 13 radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały, 1 głos „przeciwny”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. Uchwała Nr XI/61/2015 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
10. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie Gminy Jaraczewo. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt powyższej uchwały omawiany był na 
posiedzeniu (połączonych)  Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych 
komisji o stanowisko w imieniu Komisji. 
 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
poinformował, że na posiedzeniu w dniu 29 października br. Komisja przedłożony projekt tej 
uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że na posiedzeniu w 
dniu 29 października Komisja przychyliła się do proponowanej przez Wójta opłaty targowej i 
projekt niniejszej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że na posiedzeniu w dniu 29 października br. 
Komisja jednogłośnie przychyliła się do proponowanych w  projekcie powyższej uchwały  stawek  
opłaty targowej. 
 Wobec braku uwag Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem tej uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 14 radnych i 14 
radnych głosowało „za”  jej podjęciem. Uchwała Nr XI/62/2015 stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt powyższej uchwały był analizowany na 
posiedzeniu (połączonych) Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych 
komisji o stanowisko w imieniu Komisji. 
 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego , Budżetu, Handlu i Usług 
poinformował, że  Komisja na posiedzeniu w dniu 29 października br. przedłożony projekt 
niniejszej uchwały zaopiniowała większością głosów  pozytywnie.  
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że po szczegółowej 
analizie na posiedzeniu w dniu 29 października br., Komisja proponowaną przez Wójta opłatę od 
posiadania psów  (25 zł. od jednego psa) zaopiniowała : 2 głosami „za”. 2 głosami „przeciw”, 1 
głos „wstrzymujący”. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że po analizie, Komisja na posiedzeniu w dniu 
29 października br.  większością głosów przychyliła się do proponowanej opłaty ( 25 zł od jednego 
psa).  

Wobec braku pytań i uwag Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej 
uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że  w głosowaniu brało udział 13 radnych, 3 
radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały, 9 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący”. Radny 
Edmund Kowalczyk nie brał udziału w głosowaniu. Wobec powyższego, uchwała nie została 
podjęta.  
 
 
 



11.a. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. 
 
 Ponieważ projekt tej uchwały omawiany był na posiedzeniu (połączonych) Komisji Rady, 
Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących poszczególnych komisji o stanowisko w imieniu 
Komisji. 
 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
poinformował, że na posiedzeniu w dniu 29 października br. Komisja po udzielonych wyjaśnieniach 
projekt powyższej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że po udzielonych 
wyjaśnieniach Komisja na posiedzeniu w dniu 29 października br. przychyliła się do 
proponowanych stawek tego podatku i przedłożony projekt niniejszej uchwały został zaopiniowany 
jednogłośnie pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 29 
października br. jednogłośnie przychyliła się do proponowanych przez Wójta stawek tego podatku. 
 Wobec braku uwag Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej 
uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 14 radnych i 14 
radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XI/63/2015 stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
 

Przed przejściem do kolejnego porządku obrad Przewodniczący Rady poinformował, że nie 
będzie podejmowana uchwała w sprawie ustalenia podatku rolnego na rok 2016. Ponieważ zgodnie 
z prawem, jeśli Rada wyrazi zgodę na ustalenie stawki podatku rolnego w takiej samej wysokości 
jaką podaje w Komunikacie Prezes Głównego Urzędu Statystycznego, nie jest konieczne 
podejmowanie uchwały w tej sprawie. Przewodniczący Rady poinformował, że podczas obrad 
połączonych Komisji Rady, większością głosów zdecydowano aby przystać na stawkę wskazaną 
przez Prezesa GUS, która wynosi 53,75 zł za 1 dt, i odstąpić od podjęcia uchwały w tej kwestii. 
Podkreślił również, że radny Kowalczyk proponował by pozostawić cenę obowiązującą w 2015 r. 
czyli 53,25 zł za 1 dt, jednak propozycja ta nie uzyskała akceptacji większości radnych. 
 W tym momencie Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach do godz. 10.55.  
 

 
12. Raport o stanie oświaty w Gminie Jaraczewo za rok szkolny 2014/2015. 
 
 Przewodniczący Rady poprosił dyrektorów szkół o przedstawienie krótkich informacji na 
temat sytuacji w danej placówce. Poinformował również, że radni informację te otrzymali już 
wcześniej aby móc się zapoznać (stanowią one również załącznik do protokołu). 
 
 Jako pierwsza głos zabrała Dyrektor Szkoły Podstawowej w Górze Pani Elżbieta Kasprzak. 
Do szkoły uczęszcza 154 w klasach od 1 do 6 i 24 uczniów w oddziale przedszkolnym. 
Największym sukcesem jest powolny ale jednak z roku na rok wzrost wyników nauczania. W 
szkole odbywają się również zajęcia dodatkowe dla uczniów, poza godzinami lekcyjnymi.      
Szkoła organizuje także dla dzieci wyjazdy w miejsca ważne dla naszej Ojczyzny, takie jak Szlak 
Piastowski, czy zwiedzanie naszej stolicy Warszawy. Dzieci uczestniczą również w uroczystościach 
związanych z upamiętnieniem ważnych wydarzeń z historii Polski. Największym minusem jest brak 
sali gimnastycznej, który jest uciążliwy szczególnie zimą, kiedy zajęcia wychowania fizycznego nie 
mogą odbywać się na dworze.  
 Radny Twardowski zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie informacji o liczbie nauczycieli 
pracujących w szkole. Ponieważ w przedłożonej informacji można przeczytać, że pracuje 12 
nauczycieli, 12 czyli wszyscy posiadają pełne kwalifikację, a jeden kwalifikację te uzupełnia. 
Panu dyrektor wyjaśniła, że chodzi o nauczyciela języka niemieckiego, który obecnie również jest 
w trakcie trzeciego roku nauki języka angielskiego i dlatego został zakwalifikowany jako 



uzupełniający kwalifikację. 
 Przewodniczący Rady podziękował za włożona prace, która przynosi efekty w postaci 
stałego wzrostu wyników w nauce, ale także o pamięć o bohaterach którzy oddali życie za naszą 
Ojczyznę, w szczególności za uczestnictwo w obchodach rocznicy Powstania Wielkopolskiego przy 
pomniku obok kościoła w Górze. 
 
 Jako druga głos zabrała Dyrektor Szkoły Podstawowej w Noskowie Pani Ewa Kardach. 
Za szczególne sukcesy Pani Dyrektor uznała osiągnięcia naukowe swoich uczniów w konkursach 
ogólnokrajowych, międzynarodowych, powiatowych i gminnych. Uczniowie uzyskali również 
dobre wyniki w teście po szóstoklasistów. W ramach kształcenia dzieci, odbywają się także 
wyjazdy w różne ciekawe i ważne miejsca. Pani Dyrektor podziękowała władzom Gminy za 
działania poprawiające bezpieczeństwo w okolicy szkoły oraz zakup potrzebnych pomocy 
naukowych i zapewnienie odpowiedniego poziomu technicznego szkoły.  
 Przewodniczący Rady podziękował za dobrą pracę i przedstawienie informacji. 
 
 Jako kolejny głos zabrał Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wojciechowie Pan Zbigniew 
Jarus.  
Do szkoły uczęszcza 95 uczniów, w tym 16 do oddziału przedszkolnego. W zeszłym roku miała 
miejsce całościowa ewaluacja zewnętrzna Kuratorium Oświaty. Po analizie wszystkich obszarów 
działalności szkoły powstał obszerny raport, który jest ogólnodostępny i każdy może mieć do niego 
wgląd. Uczniowie byli również wyróżniani w konkursach ogólnokrajowych, powiatowych i 
gminnych. Szkoła organizowała także wycieczki, aby dzieci mogły poszerzyć swoją wiedzę o 
ważnych miejscach w Polsce. Pan Dyrektor szczególne podziękowania skierował dla Rady 
Rodziców działającej przy szkole a także władzom Gminy i dyrektor i kierownikom jednostek 
organizacyjnych Gminy, sołtysom Wojciechowa i Łowęcic oraz Pani radnej za wszelka pomoc. Do 
największych potrzeb, należy poprawa bazy sportowej przy szkole, jednak z roku na rok 
systematycznie ulega ona poprawie. 
Przewodniczący Rady podziękował za pracę i przedstawienie informacji. 
 Radna Smolarek zwróciła się z pytaniem, czy Pan Dyrektor Jarus uważa, że został 
osiągnięty cel programu „Kurs na Jaraczewo” i czy w przyszłości jeśli zaistniałaby taka możliwość,  
warto brać udział w takich programach. 
Pan Dyrektor stwierdził, że za najmocniejszą stronę programu należy uznać wypełnienie dzieciom 
wolnego czasu poprzez bardzo ciekawe zajęcia edukacyjne, profesjonalnie przygotowane i 
przeprowadzone. Najlepszym potwierdzeniem tych słów są bardzo dobre wyniki egzaminów na 
zakończenie szkoły. Jedynym utrudnieniem, był krótki czas realizacji programu. Na przyszłość, 
tego typu programy bardzo by się przydały. 

Przewodniczący Rady podziękował za pracę i przedstawienie informacji. 
 
 Jako kolejny informację przedstawił Dyrektor Zespołu Szkół w Rusku Pan Sławomir 
Podeszwa.  
Pan Dyrektor poinformował, że wyniki sprawdzianu na zakończenie Szkoły Podstawowej jest 
poniżej oczekiwań, dlatego najważniejszym zadaniem jest podniesienie wartości intelektualnych 
ucznia. Uczniowie uczestniczyli w licznych konkursach i zawodach. Odbyło się również 21 
wycieczek w celu poszerzania wiedzy uczniów. Pan Dyrektor zasygnalizował, że w przyszłości 
poważnie rozważa stałą pomoc psychologa lub pedagoga, ponieważ dzieci mają coraz większe 
problemu z utrzymanie skupienia. Podziękował również władzom Gminy, Radzie Gminy oraz Pani 
sołtys Ruska za wszelką możliwą pomoc, bez której funkcjonowanie szkoły byłoby bardzo trudne.  

Przewodniczący Rady podziękował za pracę i przedstawienie informacji. 
Radny Sławomir Gruchała, poprosił o wyjaśnienie sytuacji, która miała miejsce w 

Przedszkolu, gdzie rodzice po przyprowadzeniu dzieci na zajęcia, dowiedzieli się nieobecności 
wychowawcy z powodu choroby i byli zmuszeni wziąć dzieci do domu. Stąd pytanie, czy nie było 
możliwości wskazania zastępcy dla nieobecnego nauczyciela. 



Dyrektor wyjaśnił, że w takich sytuacjach losowych często jest to bardzo duży problem do 
rozwiązania, ponieważ aby opiekować się dziećmi w wieku przedszkolnym należy posiadać 
odpowiednie kwalifikacje, których nie posiadają wszyscy nauczyciele. Dodatkowo w Rusku są 2 
grupy dzieci po 25 osób i nie jest możliwe również ze względów prawnych by obiema grupami 
opiekowała się jedna osoba. Jednak dzięki przychylności Dyrektora GZEAS w szkole w Rusku 
będzie dodatkowa osoba do pomocy w opiece nad najmłodszymi i taka sytuacja nie powinna już 
mieć miejsca.  

Ostatnia osobą składającą informację był Dyrektor Zespołu Szkół w Jaraczewie Pan 
Jarosław Podkówka. Wyniki egzaminu szóstoklasistów były zadowalające w części 
humanistycznej, natomiast w części matematyczno-przyrodniczej poniżej oczekiwań. Szkoła 
realizuje również projekt „ABC dobrego wychowania” mający na celu wyeliminowanie przemocy 
wśród dzieci i młodzieży. Uczniowie uczestniczą także w konkursach i zawodach gminnych ale 
także na wyższych szczeblach odnosząc sukcesy i wyróżnienia. Dyrektor poinformował także o 
ewaluacji zewnętrznej szkoły dokonanej przez Kuratorium Oświaty. Szkoła została oceniona bardzo 
dobrze. Do najważniejszych potrzeb Dyrektor zaliczył zagospodarowanie terenu dookoła budynku 
szkoły na ulicy Jaraczewskiej w Goli. 
Wyniki egzaminów gimnazjalnych można uznać za satysfakcjonujące. Skalą sukcesu jest zapewne 
fakt, że na 16 gimnazjum w powiecie jarocińskim Gimnazjum w Jaraczewie było na drugim 
miejscu. Każdy z nauczycieli realizuje kółka zainteresowań. Dyrektor Podkówka podkreślił, że 
bardzo ważną rolę, szczególnie jeśli chodzi o wysoki poziom wiedzy historycznej odgrywa 
Drużyna Harcerska im. Arkadego Fidlera działająca przy szkole. Wielu uczniów angażuje się w 
wydarzenia patriotyczne organizowane właśnie przez harcerzy, co przekłada się następnie na wzrost 
wiedzy. Uczniowie naszej szkoły biorą również udział w międzynarodowych projektach 
historycznych, gdzie w konkurencji z młodzieżą z innych państw wypadają zawsze bardzo dobrze i 
to jest dla nas powód do dumy. W gimnazjum również odbyła się ewaluacja zewnętrzna, która także 
wypadła bardzo wysoko. Najważniejszą potrzebą dla Gimnazjum jest modernizacja sprzętu w 
pracowni komputerowej, ponieważ ostatnia miała miejsce w 2007 roku.  Dyrektor podziękował 
wszystkim za współpracę i pomoc.  
 Radna Roszak zwróciła się z pytaniem do Dyrektora Podeszwy o to jak przebiega 
współpraca z Radą Rodziców głównie w kwestiach finansowych. 
Dyrektor wyjaśnił, że Rada Rodziców jak wszędzie zbiera pieniądze, głównie ze składek od 
rodziców i przeznacza je głównie na wycieczki i dofinansowanie różnych wydarzeń dla dzieci. 
 Podsumowania dokonał Dyrektor Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego 
Szkół Pan Jerzy Jakubowski.  
Oceniając wyniki egzaminów na koniec szkoły podstawowej i gimnazjum Dyrektor uznał je za 
satysfakcjonujące. Jedynie w szkole w Rusku od kilkunastu lat jest duży problem, ponieważ te 
wyniki są wciąż poniżej średniej. Na uwagę zasługuje fakt wzrostu wyników z części 
matematycznej na teście gimnazjalnym. Dyrektor Jakubowski za duży sukces uznał działalność 
klubu sportowego GKS Jaraczewo. Trenuje w nim bardzo duża liczba dzieci i zainteresowanie stale 
rośnie. Pan Dyrektor Jakubowski podziękował za docenienie prac które zostały wykonane i 
wyjaśnił, że co do terenu przy budynku szkoły w Goli (ul. Jaraczewska) to na pewno będą podjęte 
starania aby teren ten stał się bardziej atrakcyjny.  
 Radny Matuszak zwrócił się z pytaniem czy są już podejmowane jakieś działania i plany 
dotyczące zapowiadanych zmian w szkolnictwie, polegających na likwidacji gimnazjum. 
Dyrektor Jakubowski wyjaśnił, że są to na dzień dzisiejszy tylko plany, bez żadnych konkretnych 
planów dlatego ciężko jest mu odnieść się do tej sytuacji. 
 Radna Smolarek zapytała Dyrektora Podeszwę jaki jego zdaniem jest powód gorszych 
wyników uczniów w jego szkole, oraz jakie działania będzie podejmował by ta sytuacja uległa 
zmianie. 
Dyrektor Podeszwa poinformował, że największym problemem uczniów jest brak motywacji i 
wiary we własne możliwości. Aby to zmienić zachęca się do udziału w konkursach, dodatkowych 
zajęciach. Dąży się również do tego by nauczyciele uczący jednocześnie w Szkole Podstawowej jak 



i Gimnazjum prowadzili klasę przez jak najdłuższy okres, ponieważ to przynosi najlepsze efekty. 
 Radny Gruchała zwrócił uwagę na problemy z działalnością Szkolnego Związku 
Sportowego, szczególnie jeśli chodzi o organizacje zawodów na poziomie powyżej gminy. Niestety 
w naszej Gminie ta działalność również nie jest dostatecznie zadowalająca. Największym 
problemem jest brak pieniędzy, co utrudnia wyjazdy na zawody w miejsca znacząco oddalone. 
Dlatego radny złożył wniosek do przyszłorocznego budżetu o zwiększenie nakładów finansowych 
na tę działalność. 
Wójt Strugała zaproponował by kwestią sportu zająć się na oddzielnym posiedzeniu Rady Gminy 
tak aby wszystkie strony miały prawo wypowiedzieć się na ten temat i przedstawić swoje racje. 

Wójt Strugała odniósł się również do kwestii wyników egzaminów. Stwierdził, że nie ma 
żadnych informacji o tym jak osiągane wyniki przez dzieci przekładają się na ich dalszy rozwój. 
Nie ma również żadnego raportu, w którym zamieszczone są wnioski i wyznaczone kierunki 
działań tak aby jak najlepiej przygotować dzieci i młodzież do dalszego rozwoju. Niestety problem 
może stać się również cofnięcie reformy określającej obowiązek szkolny od 6 roku życia. Szkoły 
zostały dostosowane do wymogów tych dzieci, włożono wiele pracy i pieniędzy. Dodatkowo w 
przedszkolach może zacząć brakować miejsc jeśli dojdą dzieci z dodatkowego rocznika.            
Wójt Strugała zwrócił również uwagę na wysokość subwencji oświatowej, do której niestety co 
roku trzeba dokładać coraz więcej ze środków własnych Gminy. W kwestii międzynarodowego 
projektu historycznego, to prawdopodobnie będziemy gospodarzami takiego konkursu co byłoby 
wielkim wydarzeniem gościć reprezentantów różnych państw z całej Europy. Wójt podziękował 
wszystkim za ciężką prace i owocną współpracę. 
 
13. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych. 
 
 Wójt Gminy poinformował, że wszystkie osoby zobowiązane do złożenia oświadczenia 
majątkowego ten obowiązek spełniły w odpowiednim terminie. W kilku przypadkach stwierdzono 
drobne uchybienia, jednak nie miały one wpływu na poprawność dokumentu. 
 Przewodniczący Rady odczytał pismo z Urzędu Wojewódzkiego, w którym stwierdza się 
poprawność oświadczenia majątkowego Wójta Gminy i wszystkich radnych.  
 
 W tym momencie Przewodniczący Rad ogłosił 15 minutową przerwę ale  poprosił radny aby 
pozostali na sali obrad celem ponownego przedyskutowani opłaty od posiadanie psów na rok 
podatkowy 2016. W trakcie dyskusji Przewodniczący Rady  zaproponował, żeby jednak podjąć 
uchwałę w sprawie opłaty od  posiadania psów. Wobec powyższego Wójt zaproponował opłatę 
21,00 zł od jednego psa. Na to radny Edmund Kowalczyk  zaproponował, żeby mimo nie podjętej 
uchwały ponownie rozważyć opłatę w wysokości 25,00 zł od jednego psa.  
Propozycja radnego Kowalczyka nie  została zaakceptowana przez  pozostałych radnych ( 1 głos 
„za”, 12 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący”).  
 Od tej chwili radny Edmund Kowalczyk nie uczestniczył w dalszych obradach sesji. 
 Po  wznowionych obradach przez przewodniczącego Rady Wójt Gminy wystąpił                   
z wnioskiem o kolejną zmianę w porządku obrad poprzez wprowadzenie dodatkowego punktu 13a 
w brzmieniu „13a. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.” i w tym momencie 
radni otrzymali stosowny projekt uchwały w tej sprawie, z propozycją opłaty 21,00 zł rocznie od 
jednego psa (na 2016 rok).  
 Wobec braku uwag Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad przyjęciem zgłoszonego 
przez Wójta Gminy wnioskiem. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu 
brało udział 13 radnych i 13 radnych głosowało „za” przyjęciem zgłoszonego wniosku. 
 
 
 
 



13a. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów. 
 
 Wobec braku uwag i pytań  Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem 
powyższej uchwały (z proponowaną opłatą 21,00 zł od jednego psa).  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 13 radnych (obecnych 
na sesji) i 11 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 2 radnych „wstrzymało się” od głosu. 
Uchwała Nr XI/64/2015  stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
14. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 
 
 Nie było żadnej informacji. 
 
 
15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 

Zastępca Wójta w kwestii oczyszczania rowów wyjaśnił, że do końca roku firma 
wykonująca prace zobowiązała się, że wszystkie rowy zostaną wyczyszczone. 

Odnosząc się do tematu nawierzchni drogi w Parzęczewie Zastępca Wójta poinformował,  
że po obejrzeniu drogi przez wykonawcę i Pana Kostórkiewicza będzie ona poprawiona. 

Radny powiatu Teodor Grobelny oznajmił, że otrzymał już informację że znak, o który pytał 
radny Kowalczyk został już postawiony tak jak powinien. 

  
16. Wolne głosy. 
 
 Radny Nowak zwrócił się do Wójta Strugały, że jego działania nie są „pod publikę”, ale 
chodzi mu tylko o gospodarność. Tak aby pieniądze wydawane przez Gminę na wykonanie danych 
prac nie były wyrzucone w błoto i aby ta praca została starannie wykonana. Oznajmił również, że 
poczuł się zlekceważony reakcją i słowami Wójta Gminy jakoby zgłaszał tę sprawę dla rozgłosu. 
 Radny Pawlak poprosił o interwencję w sprawie zniknięcia znaku ograniczenia prędkości do 
40 km/h w Noskowie. 
Drugą sprawą poruszoną przez radnego Pawlaka jest pismo złożone  przez niego rok temu w 
sprawie postawienie lampy na skrzyżowaniu drogi z Jarocina do Borzęciczek. Niestety jak się 
dowiedział, pismo to nie zostało do dnia dzisiejszego przekazane do zarządcy dróg powiatowych. 
Radny zwrócił się z prośbą o podjęcie działań w tej sprawie, tak aby zapewnić bezpieczeństwo 
uczestnikom ruchu w tym miejscu. 
Zastępca Wójta podziękował za podjęcie tego tematu i wyjaśnił, że jest to droga krajowa i należy 
zwrócić się do GDDKiA. A utrudnieniem może być brak linii energetycznej w tym miejscu, jednak 
rozwiązaniem może być lampa hybrydowa, która jest również tańsza w utrzymaniu. 
 Radna Roszak zwróciła się z prośbą o ustawienie lampy na skrzyżowaniu drogi z 
Wojciechowa do Łukaszewa z drogą krajową nr 12. Poinformowała również że przystanki 
znajdujące się przy tym skrzyżowaniu zostały okradzione, czemu na pewno sprzyjał fakt, że jest to 
miejsce nieoświetlone. 
 Radny Pera poparł radnego Nowaka i podkreślił że Gminy nie stać na to żeby po wykonaniu 
inwestycji, praktycznie od razu ją poprawiać. Poinformował także, że chodnik w Brzostowie jest w 
bardzo złym stanie technicznym i zagraża bezpieczeństwu przechodniów i dzieci jeżdżących 
rowerkami. Dlatego zgłosił to zadanie do przyszłorocznego budżetu.  
Radny Pera poprosił także o to by w miarę możliwości poprawić bezpieczeństwo przy wyjeździe ze 
sklepu w Brzostowie. 
 Zastępca Wójta wyjaśnił, że Gmina zwróciła się do GDDKiA  z prośbą o przełożenie 
chodnika na całej jego długości ponieważ w wielu miejscach jest zapadnięty tak jak zauważył pan 
radny. W kwestii wyjazdu prowadzone były już wstępne rozmowy z zarządca drogi. Ustalenia są 
takie, że odbędzie się tam spotkanie i zapadnie decyzja, tak aby jak najlepiej zapewnić 



bezpieczeństwo w tym miejscu. 
W imieniu rolników radny Pera zwrócił się z prośbą o ustawienie lustra na skrzyżowaniu w Górze z 
drogą krajową nr 12. 
 Radny Pawlak poruszył także kwestię założenia barierek przy drodze na ulicy Łąkowej w 
Noskowie. Tym bardziej, że w budżecie znajdują się pieniądze na ten cel. 
Zastępca Wójta wyjaśnił, że barierki te zostały już zamówione i na pewno będą zainstalowane. 
 Radna Roszak zwróciła się z pytaniem do przedstawiciela Policji, na jakiej podstawie 
kradzież części przystanku została wyceniona tylko na 350,00 zł skoro samo sołectwo 
dofinansowało przystanek w wysokości 1.200,00 zł. 
Przedstawiciel Policji wyjaśnił, że nie zna dokładnie tej sprawy i nie posiada żadnych informacji na 
ten temat, dlatego nie może udzielić odpowiedzi. Jednak zadeklarował, że zapozna się z tematem i 
udzieli odpowiedzi. 
 Sołtys wsi Gola poparł również interpelacje nieobecnego radnego Grześkowiaka o naprawę 
błędów przy kładzeniu nawierzchni na ulicy Huby w Goli. 
 Zastępca Wójta przedstawił sprawozdanie z postępowań przetargowych mających miejsce w 
okresie międzysesyjnym (stanowi załącznik do protokołu). 

Sołtys wsi Rusko poprosiła aby naprawiono usterki na świetlicy wiejskiej w Rusku, które 
zostały zgłoszone do Pana Waldemara Szewczyka.  
 Przewodniczący Rady uznał, że winnym wszystkich błędów przy wykonywaniu prac jest 
inspektor nadzoru. 
 Zastępca Wójta zgodził się z radnym Nowakiem i Przewodniczącym Rady, w kwestii winy 
jaką ponosi inspektor nadzoru, który dokonuje odbioru inwestycji. Kolejnym utrudnieniem jest 
ustawa prawo o zamówieniach publicznych, która jako najważniejsze kryterium przy wyborze 
wykonawcy określa najniższą cenę.  
 Radca prawny Pani Frąckowiak wyjaśniła, że cenna nie jest jedynym kryterium przy 
wyborze wykonawcy, ale jednak jest tym najważniejszym.   
 
17. Wnioski. 
 
 Nie zgłoszono żadnego wniosku. 
 
18.Zakończenie sesji. 
 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący  Rady podziękował zebranym 
za udział w tych obradach i o godz. 13.39 zakończył XI Sesję Rady Gminy Jaraczewo.  
 
 
Jaraczewo, dnia 3 listopada 2015 r.  
 
 
Protokółował:         Przewodniczący Rady: 
 
 
Elżbieta Wyremblewska       /-/ Roman Skrzypczak 


